
 

 

 

ki je bila 07.11.2023 ob 17. uri Slovenskem olimpijskem izobraževalnem centru, Ameriška ulica 8, 

Ljubljana 

 

PRISOTNI: Franjo Bobinac, Miran Kos, Miroslav Cerar, Jošt Dolničar, Darja Gabrovšek Polajnar, Zoran 

Kačičnik Jernej Kovačič, Borut Knavs, Damijan Lazar, Andraž Lipolt, Pavel Marđonovič, Vojka Ravbar, 

Boštjan Tušar. 

OPRAVIČENO ODSOTNI: Katja Koren Miklavec, Dejan Crnek, Stanko Glažar, Fiona Johnson, Miran 

Müllner, Tadej Peranovič, Matjaž Rakovec, Andrej Ribič, Stane Rozman, Raša Sraka Vukovič. 

PRISOTNI PREKO MICROSOFT TEAMS: Metod Ropret, Enzo Smrekar. 

Ostali prisotni: Primož Marinko (Nadzorni odbor), Dejan Plastovski (MGTŠ), Matjaž Vogrin (Komisija za 

medicino športa), Tone Jagodic (Komisija za etična vprašanja), Jože Zidar (STA), Tomaž Jontes, Blaž 

Perko, Uroš Mohorič, Matic Švab, Samo Košir, Taja Škorc, Polona Samec, Polona Novak, Rok Osojnik, 

Bojana Okorn Počivavšek (strokovna služba OKS-ZŠZ). 

 

Uvodoma je F. Bobinac pozdravil člane IO OKS-ZŠZ in goste, tudi tiste, ki so sejo spremljali na daljavo. 

Predal je besedo B. Perku, vodji sekretariata, da je predstavil P. Novak, ki je prevzela mesto Vodje Odnosov 

z javnostmi in protokola. F. Bobinac je povedal, da seja poteka v hibridni obliki ter ugotovil sklepčnost in 

pričel z vodenjem seje. 

 

AD1/ Potrditev dnevnega reda 

 

F. Bobinac je predlagal razširitev 6. točke predloga dnevnega reda, kar je pomenilo spremembo točke LPŠ 

za področje športne vzgoje otrok in mladine za leto 2024 v splošni naziv Letni program športa v RS za leto 

 

NASLOVNIK KRAJ, DATUM 

članom 

IO OKS-ZŠZ 

 

 

 

 

Ljubljana, 20.11.2023 

ZADEVA 

ZAPISNIK z 8. redne seje IO OKS-ZŠZ 



2 

 
 

2024. Nadalje je predlagal spremembo vrstnega reda točk dnevnega reda, in sicer, da se predlagana 6. 

točka premakne na 4. točko, ostale točke pa se ustrezno preštevilčijo. Potrjeni dnevni red 8. redne seje IO 

OKS-ZŠZ je tako sledeč. 
1. Potrditev dnevnega reda seje 
2. Potrditev zapisnika s 7. redne in 8. dopisne seje 
3. Poročilo o aktivnostih: 

a. Povzetek pregleda aktivnosti predsednika 
b. Poročilo Strokovnega sveta za vrhunski šport 
c. Poročilo Strokovnega sveta športa za vse 
d. Poročilo Odbora za športnike in olimpijske vrednote 
e. Poročilo Odbora za gospodarstvo in finance 

4. Letni program športa v RS za leto 2024 
5. Poročilo delovne skupine glede predloga Zakona o velikih mednarodnih športnih prireditvah in poročilo Komisije 

za etična vprašanja 
6. Predstavitev Komisije za medicino športa 
7. Merila za sofinanciranje delovanja regijskih pisarn OKS-ZŠZ 
8. Certifikat Športniku prijazno izobraževanje 
9. Pravilnik o komercialnih priložnostih za udeležence OI v Parizu 2024 
10. Razno 

 

Sklep, ki je bil soglasno sprejet: 

140-8/23 IO OKS-ZŠZ soglasno potrjuje predlog dnevnega reda 8. redne seje IO OKS-

ZŠZ. 

 

AD2/ Potrditev zapisnikov 7. redne in 8. dopisne seje 

 

F. Bobinac je predal besedo T. Jontesu, ki je povedal, da sta bila osnutka zapisnikov 7. redne in 8. dopisne 

seje predhodno poslana članom. Na zapisnik 7. redne seje je manjšo pripombo podal M. Rakovec. 

Pripomba je bila upoštevana. Na zapisnik 8. dopisne seje ni prispela nobena pripomba. 

Vsi sklepi so bili realizirani z izjemo 55-2/2023 vezano na revizijo Pravilnika o priznanjih in nagradah 

OKS-ZŠZ. Strokovna služba je sporočila, da je v vmesnem obdobju opravila sestanek s predsednikom 

zadevne komisije, S. Rozmanom in dogovorila sklic 1. seje komisije, kjer bodo zastavili načrt in 

izhodišča. 

 

Soglasno sta bila sprejeta naslednja sklepa: 

141-8/23 IO OKS-ZŠZ potrjuje zapisnik 7. redne seje IO OKS-ZŠZ. 

142-8/23 IO OKS-ZŠZ potrjuje zapisnik 8. dopisne seje IO OKS-ZŠZ. 

 

AD3/ Poročilo o aktivnostih 

A. Povzetek pregleda aktivnosti predsednika 

 

F. Bobinac je predstavil Povzetek pregleda aktivnosti predsednika med obema sejama IO OKS-ZŠZ, ki so 

ga člani prejeli pred sejo. Izpostavil je: 
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- srečanje skupine NOK-ov vzhodne Evrope v Ljubljani, srečanje s predsednikom EOC, Spyrosom 

Capralosom, ki je bil v Ljubljani kot predsednik NOK Grčije, udeležilo se ga je 13 oz. 14 predstavnikov od 

skupno 19 držav, ki so vključeni v to združenje, 

- udeležba na skupščini EOC v Istanbulu, predstavil je teme dnevnega reda, potrjeno tudi, da se nagrada 

najboljšemu športniku oz. športnici Evropskih iger imenuje po dr. Kocijančiču, 

- ostale aktivnosti OKS (aktivno in povezovalno je z delom začel T. Jontes, generalni sekretar, nadaljevanje 

aktivnosti in sodelovanja vezano na LPŠ, zgledno sodelovanje s predstavniki MGTŠ glede LPŠ,…). 

 

B. Poročilo Strokovnega sveta za vrhunski šport 

M. Ropret je predstavil poročilo, ki so ga člani prejeli z gradivom. Kot priloga je bil dan tudi seznam 

športnikov kandidatov za nastop na OI Pariz 2024 na katerem je 177 športnikov kandidatov.  

 

C. Poročilo Strokovnega sveta športa za vse 

F. Bobinac je predal besedo M. Kosu, ki je predstavil poročilo. Le-tega so člani predhodno prejeli kot gradivo. 

Poudaril je, da bo 17. in 18. novembra v Ljubljani organiziran 17. Kongres športa za vse z osrednjo temo 

Izzivi in priložnosti športa za vse v lokalni skupnosti. 

Dogovorjeno je bilo, da bo strokovna služba proučila trenutna članstva v društvih in organizacijah v katere 

je OKS-ZŠZ včlanjen, kakšen je smisel sodelovati in kakšni so stroški. Na naslednji seji bo podan celostni 

predlog članstev glede smiselnosti včlanitve oz. podaljšanja obstoječih članstev. 

M. Kos je v nadaljevanju podal predlog včlanitve v združenje Slovenska filantropija, ki promovira razvoj 

prostovoljstva. Članstvo je brezplačno.  

 

Soglasno je bil sprejet sledeči sklep: 

143-8/23 IO OKS-ZŠZ potrjuje, da se OKS-ZŠZ včlani v Slovensko filantropijo. 

 

M. Kos je povedal, da je obiskal vse zamejske športnike oz. združenja, njihove potrebe je predal resornemu 

ministrstvu. Na temo zamejskega športa se bo M. Kos sestal z D. Plastovskim. 

 

D. Poročilo Odbora za športnike in olimpijske vrednote 

F. Bobinac je, ob odsotnosti K. Koren Miklavec, predal besedo U. Mohoriču, ki je poročal o delu odbora 

med obema sejama. Med drugim je povedal, da je OKS-ZŠZ na razpis za štipendije prejel 323 vlog 

športnikov, pregleduje se ustreznost teh vlog. 

Z. Kačičnik je prosil za video zapis Interpolovega spletnega seminarja na temo preprečevanja prirejanja 

rezultatov v športu. 

Kdor bi želel to gradivo prejeti, naj sporoči strokovni službi. 
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E. Poročilo Odbora za gospodarstvo in finance 

F. Bobinac je predal besede M. Švabu, ki je med drugim povedal, da se na OKS-Olimp d.o.o. zaključujejo 

vse aktivnosti vezano na projekt OFEM Maribor 2023. 

 

M. Švab je v nadaljevanju predlagal dokapitalizacijo Nacionalnega olimpijskega inštituta (NOI), katerega 

ustanovitelj je OKS-ZŠZ. Ustanovni vložek je bil 200,00 EUR. Ker so se začetna sredstva za delovanje NOI 

porabila za pokrivanje stroškov vodenja poslovnega računa, NOI potrebuje dodatna sredstva za opravljanje 

dejavnosti oziroma pokrivanje nadaljnjih stroškov povezanih s tem. Drugih stroškov, razen stroškov 

povezanih s poslovnim računom, NOI trenutno nima, prav tako NOI ne pridobiva drugih sredstev za 

opravljanje svoje dejavnosti. Potrebno bo doreči, kakšna bo vsebina oz. prihodnost tega inštituta. 

Z. Kačičnik je predlagal, da se prouči ustanovitveni akt NOI, npr. izobrazba direktorja bi bolj sodila v razpis 

kot pa v ta akt.  

F. Bobinac je predlagal, da se Z. Kačičnika vključi v prenovo omenjenega akta NOI. 

 

Soglasno je bil sprejet naslednji sklep: 

144-8/23 
 

IO OKS-ZŠZ na podlagi 10. člena Akta o ustanovitvi zavoda Nacionalni 

olimpijski inštitut potrjuje, da se NOI namenijo dodatna sredstva v višini 

1.000,00 EUR. 

 

Soglasno je bil sprejet tudi naslednji sklep: 

145-8/23 IO OKS-ZŠZ se seznanja z vsemi aktivnostmi med obema sejama. 

 

F. Bobinac je podal iniciativo, da bi OKS-ZŠZ z Zvezo ŠIS-SPK prevetril, pregledal in nadgradil sodelovanje. 

Predlagal je, da se oblikuje manjša skupina znotraj katere se opravi razmislek o tesnejšem sodelovanju, na 

kakšen način lahko obe društvi sodelujeta s ciljem, da bo šport na boljšem že na OI v Parizu. Na seji v letu 

2024 predsedujoči te zveze D. Lazar predstavi vsebino. 

D. Lazar je pozdravil iniciativo s ciljem, da se poišče in poveže skupne sinergije. Pripravili bodo izhodišča 

za skupne pogovore. 

 

AD4/ Letni program športa v RS za leto 2024 

 

F. Bobinac je predal besedo D. Plastovskem, ki je povedal, da je LPŠ 2024 nadaljevanje preteklega LPŠ. 

Zneski LPŠ-ja za leto 2024 so nekoliko višji na programskih postavkah. Znesek za leto 2024 bo dobrih 45 

mio EUR v primerjavi z letošnjimi 33 mio EUR, razlika je predvsem na račun investicij. Zaradi poplav se 

sredstva namenjena športu ne bodo nižala. Spremenil pa se bo Zakon o investicijah v športno infrastrukturo 

na način, da bodo sredstva na voljo 8 let, in ne 5 let. Dodatna sredstva za šport so na voljo tudi preko ESS 

projektov, ki jih v LPŠ 2024 tabeli ni. Povedal je, da je bilo v letu 2023 razpisano 10 mio EUR sredstev za 

investicije, a počrpanih je le 7 mio EUR. 
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Za črpanje sredstev iz naslova LPŠ za leto 2023 je potrebno zahtevke oddati do konca novembra 2023. 

Ne-črpanih sredstev je še sorazmerno veliko, zato je pozval prisotne, da s svojim vplivom aktivno 

spodbudijo pravočasno oddajo zahtevkov. 

F. Bobinac je povzel, da je iz naslova LPŠ in ESS projektov za leto 2024 na voljo 48,7 mio EUR, v letu 2022 

je bilo sredstev 32 oz. 33 mio EUR. V kolikor ne bi bilo avgustovskih poplav bi bil znesek še višji, okoli 50 

mio EUR. Podal je zahvalo in priznanje resornemu ministrstvu, da proračun za šport, kljub poplavam, ni bil 

oškodovan in da celo malo raste. Povedal je, da poteka intenzivna komunikacija, kako najti rešitev tudi za 

pomoč pri obnovi po poplavah športne infrastrukture oziroma opreme v lasti športnih organizacij. 

F. Bobinac se je zahvalil D. Plastovskemu za dobro sodelovanje z resornim ministrstvom. 

 

Soglasno sta bila sprejeta tudi naslednja sklepa: 

146-8/23 IO OKS-ZŠZ daje pozitivno mnenje na LPŠ V RS za leto 2024. 

147-8/23 IO OKS-ZŠZ daje pozitivno mnenje na LPŠ V RS za področje športne vzgoje 

otrok in mladine za leto 2024. 

 

AD5/ Poročilo delovne skupine glede predloga Zakona o velikih mednarodnih športnih prireditvah 

in poročilo Komisije za etična vprašanja 

 

F. Bobinac je predal besedo E. Smrekarju, ki je poudaril, da Zakon o velikih mednarodnih športnih 

prireditvah pripravlja ministrstvo. Na sestankih je bila podana želja in predlog, da se OKS-ZŠZ aktivno vključi 

z izhodišči s strani športa pri pripravi zakona. Opravljeno je bilo kar nekaj diskusij. Predstavil je ključne 

elemente teh izhodišč s strani športa: 

- definicija športnega tekmovanja naj bo usklajena s 74. členom Zakona o športu, 

- prejemniki sredstev s strani države pod tem zakonom naj bodo NPŠZ, ki zaprosijo za sredstva (lahko 

imajo usposobljene podizvajalce pri sami izvedbi), 

- Izhodišča glede kriterijev: upošteva se javni interes, promocijski in finančni del. Znotraj tega gre za to, 

kakšen pomen ima za razvoj športne panoge, kakšen je pomen za lokalno infrastrukturo, lokalno 

gospodarstvo v obliki plačanega DDV in vseh ostalih porab, kakšen je vpliv na okolje (zelena agenda), 

kakšen je pomen za promocijo Slovenije kot turistično-športne destinacije, 

- prireditve naj se pravočasno odobrijo in potrdijo in da se v sklopu te potrditve zagotovijo finančna sredstva, 

ki naj bi bila po zgledu številnih držav takšna, da zagotavljajo do 30% proračuna, do maksimalno 2 mio 

EUR, to je začetni predlog, določeno fleksibilnost država ima, da lahko zagotovi sredstva v višjem % ali 

znesku, 

- želja, tudi je, da je v zakonu napisano, da se vnaprej najavi poslovni izid takšnega mednarodnega 

športnega dogodka. Potencialni dobiček se eksplicitno nameni za bazični razvoj tega športa v NPŠZ. 

 



6 

 
 

F. Bobinac je podprl predstavljena razmišljanja, saj gre za zelo pomembo temo. NPŠZ so namreč 

odgovorne za razvoj športa, kar je potrebno pri snovanju tega zakona upoštevati. Prav je, da se njim 

prednostno nameni denar in ne komercialno naravnanim organizacijam. 

F. Bobinac je bil mnenja, da je prav, da se IO OKS-ZŠZ s tem seznani. 

P. Marđonovič je bil mnenja, da je razvoj bazičnega športa s strani NPŠZ pomemben. V kolesarstvu je 

ogromno komercialnih projektov za katere gre veliko sredstev s strani občin, saj le-te namenjajo denar 

podjetjem, ki se ukvarjajo s tem poslom. 

J. Dolničar je dodal glede določitve limitov sredstev, ki so namenjena prireditvam, do 30%. Menil je, da je 

predlog deleža 30% relativno nizek, saj so nekatere panoge nekomercialne in se težko tržijo in bi bil njihov 

vložek v organizacijo tekmovanj lahko višji. 

E. Smrekar je povedal, da vložek države opredeli zakonodajalec. Predlog delovne skupine OKS-ZŠZ je 

sledil praksam tujih NOK-ov, kjer je 30% nekako praksa, avtomatizem. Želja je, da je podpora znana 

nekoliko prej, na koliko sredstev lahko zveze računajo. Danski model npr. določa do 10% udeležbe v 

proračunu prireditve, kar je relativno malo. 

F. Bobinac je zaključil, da je potrebno zakon sprejeti tako, da je relativno odprt, da omogoča razpon, 

specifike in tudi izjeme glede na specifiko panoge (tržnost, drugi učinki,…). 

P. Marđonovič je povedal, da je Danska pri kolesarstvu izjema. Ko so organizirali 1-3 etape Tour de France 

so zbrali 16 mio EUR od skupno 18 mio EUR (t.j. 80% - 90% proračuna) s strani različnih državnih institucij. 

 

F.Bobinac je povedal, da bo(-sta) na vsaki seji v prihodnje lahko predstavila delo 1 do 2 komisiji IO OKS-

ZŠZ. 

 

F. Bobinac je predal besedo J. Dolničarju, predsedniku Etične komisije v športu, da predstavi aktualne 

aktivnosti. Komisija je imela v obravnavi 10 primerov, 4 obravnave so zavrnili, ker so ugotovili, da za 

obravnavo komisija ni pristojna. Končani so trije primeri, ki jih je J. Dolničar predstavil v nadaljevanju. 

Vsebina primerov je povezana s komunikacijo, obnašanjem posameznikov - kaj je etično in kaj ne ter z 

nasilnim obnašanjem z elementom spolnega nasilja. 

1. primer: Atletska zveza Slovenije: v tem primeru je bilo mogoče ugotoviti, da je prišlo do kršitev temeljnih 

principov etičnega delovanja v športu. Komisija je predlagala določene usmeritve, priporočila, ki se nanašajo 

na komuniciranje med športnimi deležniki v Sloveniji s športnimi deležniki iz mednarodnega okolja. 

Spoštovati je potrebno odločitev slovenske športne organizacije, v tem primeru glede kandidata za volitve 

na evropski ravni. Na svetovnem nivoju se mora zagovarjati interes slovenskega športa. Ni bilo ustreznih 

dokazov za kazenski postopek. 

2. primer: zadeva Fortin: komisija je ugotovila, da je šlo za slabo, neustrezno in neprimerno komunikacijo s 

strani enega športnega funkcionarja do drugega. Dejanje v obliki odgovora je bilo etično nesprejemljivo in 

ni primerno za športnega funkcionarja oziroma strokovno-organizacijskega delavca v športu. Pobudo je 

komisija poslala dotični športni organizaciji. Etična komisija namreč meni, da bi morala Športna zveza Nova 

Gorica kritično presoditi ravnanje svojega predsednika in oceniti, ali je še primerno, da opravlja funkcijo 
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predsednika oziroma zaseda druge pomembne funkcije v slovenskem športu. Funkcionar se je opravičil, ni 

pa prišlo do širše sprave vseh deležnikov. Športna organizacija naj se seznani, kaj je primerna komunikacija 

in kaj ne. 

3. primer: Gimnastična zveza Slovenije: primer je star več kot 30 let. Na podlagi dejstev, ki jih je Etična 

komisija imela na razpolago, ni bilo mogoče ugotoviti, da je prišlo do spolne, fizične in psihične zlorabe s 

strani trenerjev, zato se je zadeva zaključila. Komisija je ugotovila, da je primerno upoštevati naslednja 

priporočila, ki se nanašajo na vse športne zvrsti: trenerje in sodnike ter ostale funkcionarje je potrebno 

večkrat seznanjati, kaj je pravo in kaj ni pravo vedenje. Na tečaje usposabljanj in na licenčne seminarje naj 

se uvrsti več vsebin s to tematiko, vključujoč sodobna načela »safeguardinga« v športu. Preveri naj se, ali 

imajo zveze implementirana pravila »safeguardinga« in na kakšen način to izvajajo, kako se to preverja. 

Športne organizacije se znova pozove: 

-da športnice in športnike seznanijo z možnostjo prijave preko portala Žvižgavka, ki je anonimen in delujoč, 

-da zagotovijo in preverijo, da imajo trenerji, ki se ukvarjajo z otroci in mladoletnimi športniki, primerno 

pedagoško znanje in da so svojim varovancem sposobni zagotoviti varno športno okolje. 

J. Dolničar je prisotne seznanil še s sklepom komisije, ki je imenovala delovno skupino, ki se bo ukvarjala 

s področjem »safeguardinga« in bo predstavila usmeritve, ki bi jih v prihodnje predstavili na IO OKS-ZŠZ. 

 

F. Bobinac je povedal, da pri športnikih velja ničelna toleranca pri dopingu kot tudi, da se upošteva »Fair- 

play«. V ozadju posameznih predstavljenih primerov, pri funkcionarjih, ni bilo »Fair-playa«, kar je 

nespremenljivo. V kolikor bi v primerih šlo za športnike, bi jih že izločili. V športu je potrebno upoštevati 

olimpijske vrednote (spoštovanje, sodelovanje, fair-play, prijateljstvo, korektnost..). Te vrednote morajo 

seveda upoštevati, živeti in razvijati tudi funkcionarji. 

IO OKS-ZŠZ je, na predlog F. Bobinca, dal soglasno podporo Etični komisiji, da še naprej opozarja in bdi 

nad tem področjem športa ter da opozarja na anomalije. Komisija tudi opozarja in daje predloge, da se izloči 

primere, v katerih se deležniki ne držijo olimpijskih vrednot.  

F. Bobinac je povprašal, če, kot člani IO OKS-ZŠZ, želijo dobiti več informacij o predstavljenih primerih. 

Povedal je, da se bodo v okviru predsedstva dogovorili glede dodatne seznanitve oz. delitve informacij, brez 

poseganja v osebno integriteto. Kot priloga zapisnika se lahko priloži natančno poročilo Etične komisije. 

T. Jagodic je povedal, da po poslovniku komisije, le-ta lahko poda mnenje. Če OKS-ZŠZ oceni, da je 

potrebno ukrepati znotraj drugih organov, to lahko OKS-ZŠZ naredi. 

J. Dolničar je predlagal, da se predstavljena priporočila predstavi tudi drugim organom OKS-ZŠZ in nato o 

njih obvesti zveze. 

M. Cerar je povedal, da je bila tematika lepo predstavljena in je predlagal glasovanje. 

M. Kos se je s povedanim strinjal. Prosil je za razkritje podrobnejših informacij glede primera Fortin, saj je 

potencialni kršitelj etičnih pravil M. Müllner, član IO OKS-ZŠZ. 

B. Tušar je dodal, da je potrebno zaščititi ugled ostalih članov IO OKS-ZŠZ in s tem ugled OKS-ZŠZ. 

V. Ravbar je povedala, da je potrebno ta duh oz. miselnost prenesti navzdol na vse športne zveze. 
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Soglasno je bil sprejet naslednji sklep: 

148-8/23 IO OKS-ZŠZ se seznanja z delom Komisije za etična vprašanja v športu in 

soglasno daje podporo za nadaljnje delo. 

 

AD6/ Predstavitev Komisije za medicino športa 

 

F. Bobinac je predal besedo M. Vogrinu, predsedniku Komisije za medicino športa. Predstavil je članstvo in 

delo Komisije za medicino športa. Problematike so sledeče: ddostopnost do zdravstvenih storitev za 

športnike (čakalne dobe), nivo (kakovost) zdravstvene obravnave športnikov, preventiva (preventivni 

pregledi, preprečevanje poškodb in bolezenskih stanj – npr. »RED sindrom«), zagotavljanje zdravstvenega 

varstva na tekmovanjih pod okriljem OKS, izobraževanja športnikov in trenerjev (medicinske vsebine), 

zaščita športnikov pred nestrokovnimi (pridobitno stimuliranimi) praksam v medicini. 

Prosil je za možnost, da se pri resornem ministrstvu odpre vrata za pridobitev potrebnih sredstev tudi za 

znanstveno-raziskovalno delo na področju športne medicine. Nadalje je predlagal sodelovanje na višjem 

nivoju, kjer je podprl idejo delovanja NOI. Predstavil je tudi Protokol za zagotavljanje medicinske podpore 

olimpijskim kandidatom Pariz 2024. 

Predlagal je izboljšave: nadgradnjo dosedanjega sistema, izboljšano komunikacijo s športniki, trenerji , 

zvezami in vodstvom OKS (obojestranska), kadrovsko okrepitev strokovne podpore OKS, profesionalizacijo 

kadrov, znanstveno raziskovalno delo na področju športne medicine, Olimpijski inštitut, promocijo športa 

“zdrav življenjski slog”. 

Z. Kačičnik je v nadaljevanju izpostavil dve temi: 

- da je vrhunski šport »hoja po robu«. Menil je, da bi OKS-ZŠZ moral bolj izobraževati in osveščati v tej 

smeri. NPŠZ otroke usmerjajo v trenažni proces s čimer sledijo svetovnemu trendu. To pa seveda ni nujno 

dobro za otroke. 

- močno v porastu je uporaba prehranskih dopolnil na področju rekreacije izključno zaradi kovanja dobička. 

Povedal je, da si želi smernic s strani te komisije in s tem smernic OKS-ZŠZ za posamezne panoge. Saj, 

ko športnik zaključi s kariero, zdravja lahko ni več; tudi pomoči ni več. Povedati je potrebno, kaj je zdravo 

za človeško telo in kaj ne, predvsem za otroke. 

M. Vogrin se je strinjal, da vrhunski šport zaradi nujnih obremenitev posameznika za dosego rezultata ni 

zdrav. Podal je primer študije negativnih zdravstvenih posledic po karieri vrhunskih igralcev v panogi 

nogomet. Na tržišču je ogromno prehranskih dodatkov, referenčni strokovnjaki so naredili listo z 

upoštevanjem etičnih standardov. Izdana je bila tudi knjižica OKS-ZŠZ o zdravi prehrani športnika. Na 

OFEM MB so opravili raziskavo s 500 športniki, ki je pokazala, da ima 40% športnikov, starih 14-18 let RED-

S sindrom (pre-utrujenost, pre-treniranost). Veliko teh športnikov bomo verjetno v nadaljnjem procesu 

razvoja zato izgubili. Zato je izobraževanje trenerjev na prvem mestu. 

P. Marđonovič je povedal, da velik problem vidi pri starših, ki pritiskajo na svoje otroke, stare 12-14 let. Z 

njimi delajo psihologi, omejujejo jim hrano, kupujejo drago opremo, prisotni so pritiski, grožnje, žalitve,… 
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Zato meni, da je potrebno s strani OKS-ZŠZ ozavestiti tudi starše. Po drugi strani pa pritiskajo na otroke 

tudi zveze npr. Evropska kolesarska zveza forsira mlade tekmovalce, saj jim to prinaša denar. 

M. Cerar je dodal, da je problem prezgodnja specializacija in preveč ambiciozni starši. Poudaril pa je 

naslednje, da so bili včasih pogoji za treninge in za tekmovanja drugačni. Tudi skrb za športnika je bila 

drugačna. Športniki danes imajo lahko dobro oskrbo za zdravje. Zdravstvena pomoč in kontrola sta zelo 

pomembni, saj je šport danes zelo zahteven. Vsi si želimo zdravo populacijo. 

M. Vogrin je omenil, da so preventivni pregledi za šolske otroke v Sloveniji obvezni. Medicinska komisija 

OKS-ZŠZ je predlagala tudi posebni dodatni preventivni pregled za športnike (v 7. razredu OŠ). Hkrati pa 

bi nudili izobraževanje na temo prehranskega vidika in preprečevanja poškodb. Želja je, da se to dejansko 

realizira, pozval je OKS-ZŠZ k pomoči pri ministrstvu. 

F. Bobinac je glede na povedano odgovoril, da je zanj pomembna informacija, da bi se vsebina Komisije za 

medicino športa umestila v NOI. Glede podpore komisiji je na voljo Uroš Mohorič, direktor športa na OKS-

ZŠZ, ki bo povezoval vse vključene deležnike. Nadalje je povedal, da ima OKS-ZŠZ neko moč, da preko 

NPŠZ vpliva na tekmovalni sistem, s ciljem, da bi bilo manj poškodb, manj pritiskov s strani staršev, saj 

rezultat ne sme biti v ospredju do npr. 13. oz.14. leta. Otroci in mladostniki naj se ukvarjajo z različnimi 

športi do določene starosti. Strokovna služba OKS-ZŠZ naj se loti tekmovalnih sistemov s ciljem, da ne 

bodo pri otrocih prezgodaj v ospredju rezultati. 

Nadalje je povedal, da je več ministrstev tako ali drugače povezanih s področjem medicine športa zato je 

predlagal, da tako kot za Slovensko hišo na OI Pariz, lahko nagovorijo celotno Vlado RS. Predlagal je, da 

se v Slovenski hiši lahko organizira del dvofazne konference na temo Medicine športa otrok in mladine: 1. 

del bi bil v Sloveniji, 2. del pa v Slovenski hiši v Parizu na primer na temo šport otrok in mladine ter zdravja 

športnikov med kariero in po njej. 

M. Vogrin je poudaril, da lahko OKS-ZŠZ izkoristi komunikacijske in medijske kanale, da izpostavi to temo. 

Vse prisotne je povabil na seminar Medicina pri adolescenčnem športniku otroku, ki bo marca prihodnje 

leto na Medicinski fakulteti v Mariboru. 

F. Bobinac je povedal, da se je potrebno osredotočiti na zdravje športnikov v času športne kariere in po njej. 

M. Vogrin je predstavil kje smo, kje so izzivi, sedaj pa naj se izvede nadgradnja. 

 

AD7/ Merila za sofinanciranje delovanja regijskih pisarn OKS-ZŠZ 

 

F. Bobinac je predal besedo M. Kosu, ki je predstavil predlog sprememb meril financiranja delovanja 

regijskih pisarn. Gradivo je predhodno obravnaval Strokovni svet športa za vse. Člani IO OKS-ZŠZ so 

predlog predhodno prejeli kot gradivo. Glede na izkušnje je želja, da se vzpostavi sistem, ki bo vnaprej 

določil višino sredstev za projekte, ki bo omogočal možnost avansiranja projektov, ki bo omogočal poleg 

pogodbe o zaposlitvi tudi možnost pogodbenega odnosa, ki bo omogočal nadzor nad izvedbo glede na 

planirano, da se bodo sredstva dodelila glede na dejansko realizacijo, da se naredi ocena izvedbe poslovnih 

aktivnosti. V letu 2024 bo s strani FŠO ob soudeležbi OKS-ZŠZ na voljo 385.000 EUR sredstev, ki so na 

voljo za delovanje regijskih pisarn. 
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149-8/23 IO OKS-ZŠZ sprejema Merila o financiranju delovanja regijskih pisarn OKS-

ZŠZ. 

 

AD8/ Certifikat Športniku prijazno izobraževanje 

 

F. Bobinac je predal besedo U. Mohoriču, ki je predstavil delo ekspertne skupine. Evalvacija poteka 

dvostopenjsko, v prvi fazi organizacija pridobi priznanje, v drugi  fazi pa certifikat. Letos je bila narejena 

evalvacija, torej 2. faza. 6 vzgojno-izobraževalnih institucij je izpolnjevalo pogoje. 

 

Soglasno je bil sprejet sledeči sklep: 

150-8/23 IO OKS-ZŠZ potrjuje, da se, na podlagi ekspertne skupine, naslednjim 

obiskanim izobraževalnim institucijam, ki so že nosilke priznanja Razvit 

pristop k spodbujanju dvojne kariere športnikov, podeli Certifikat Športnikom 

prijazno izobraževanje: ERUDIO zasebna gimnazija, ERUDIO Višja strokovna 

šola, GEA College CVŠ, Družba za višješolsko izobraževanje – Center višjih 

šol d.o.o., GEA College – Fakulteta za podjetništvo, Srednja šola Jesenice, 

Šolski center Novo mesto, Srednja elektro šola in tehniška gimnazija. 

 

AD9/ Pravilnik o komercialnih priložnostih za udeležence OI v Parizu 2024 

 

F. Bobinac je predal besedo M. Švabu, ki je predstavil pravilnik, ki podrobneje pojasnjuje Pravilo 40. 

Pravilnik MOK verificirajo NOK-i. Vsebina se nanaša na: 

-kako lahko športniki komunicirajo do vseh poslovnih partnerjev, NOK-a in MOK., 

-kako komercialni partnerji komunicirajo športnike, 

-kako nekomercialni partnerji (osebni sponzorji, sponzorji NPŠZ) komunicirajo športnike. 

 

Z leti športniki dobivajo vse več pravic, kar je načelno v redu, zavedati pa se je potrebno tveganj za NOK in 

njihovo trženjsko dejavnost. Športnikovim osebnim sponzorjem in sponzorjem NPŠZ je omogočeno 

generično oglaševanje, dobivajo vse več pravic. 

Na tem področju tako poteka nekakšen »boj« glede pravic med NOK-i in njihovimi marketinškimi ekipami 

ter komisijami športnikov. 

Pravilnik, ki so ga člani prejeli v gradivu, je enak tistemu za OI Tokio 2020, upoštevajoč OI Pariz 2024. 

Pravice športnikov se od takrat niso razširile. Na podlagi sprejetega pravilnika bodo pripravljene pogodbe s 

športniki za OI Pariz 2024. 

 

Soglasno je bil sprejet sklep: 



11 

 
 

151-8/23 IO OKS-ZŠZ sprejema Pravilnik o komercialnih priložnostih za udeležence 

olimpijskih iger v Parizu 2024. 

 

AD10/ Razno 

 

F. Bobinac je vse prisotne povabil na dobrodelno prireditev Fundacije Leona Štuklja in Miroslava Cerarja 

za podporo športnikom in drugim nadarjenim dijakom in študentom iz socialno šibkih okolij, ki bo v sredo, 

15.11.2023 ob 18. uri v Grand hotelu Union v Ljubljani. Povabil je k besedi M. Švaba, ki je operativno-

tehnično predstavil prireditev, katere neposredni prenos bo tudi na RTV Slovenija. 

 

F. Bobinac je povabil tudi na prireditev Športnik leta, ki bo 19.12.2023 v Cankarjevem domu v organizaciji 

DŠNS. J. Zidar je povedal, da je Državni zbor RS soglasno sprejel, da se Bloudkove nagrade podelijo vsem 

športnikom za nazaj za športnike dobitnike olimpijski medalj, dobitnike paralimpijskih medalj in dobitnike 

medalj na šahovski olimpijadi. 

 

Zadnja seja IO OKS-ZŠZ v letu 2023 bo v sredo, 6.12.2023 predvidoma ob 17ih, sledilo bo druženje po seji, 

ker naj bi bila seja končana v dobri uri. 

 

 

Seja se je zaključila ob 19:20. 

 

 

Zapisala Bojana Okorn Počivavšek 

         Franjo Bobinac 

         Predsednik OKS-ZŠZ 

 

 

Priloga: 

- Komisija OKS-ZŠZ za etična vprašanja športa - Končno mnenje v zadevi prijave Gregorja Benčine 

- Komisija OKS-ZŠZ za etična vprašanja športa - Končno mnenje v zadevi prijave Aleksandre Fortin 


